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Utlåtande Rotel I (Dnr KS 2023/1430) 

Ändring av Allmänna lokala ordningsföreskrifter för 
Stockholms kommun gällande alkoholförbud i 
stadsdelsområdena norra och mellersta Högalid på 
västra Södermalm inom Södermalms 
stadsdelsnämndsområde 
 

Hemställan från Södermalms stadsdelsnämnd 

Förslag till beslut 

Föredragande borgarrådet Karin Wanngård 

Sammanfattning av ärendet 

Södermalms stadsdelsnämnd har till kommunfullmäktige hemställt förslag till 

ändringar i de allmänna ordningsföreskrifterna för Stockholms kommun för 

godkännande.  

Ändringen rör förbud mot alkoholförtäring i stadsdelsområdena norra och mellersta 

Högalid mellan klockan 07:00 och 19:00. 

Beredning 

Ärendet har initierats av Södermalms stadsdelsnämnd och remitterats till 

stadsledningskontoret. 

Stadsledningskontoret anser att det föreslagna alkoholförbudet i norra och mellersta 

Högalid på västra Södermalm är väl motiverat. 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Ändringar i Allmänna lokala ordningsföreskrifter för Stockholms 

kommun, i enlighet med Södermalms stadsdelsnämnds förslag och bilaga 

till utlåtandet, godkänns. 

2. Beslutet anmäls till Länsstyrelsen Stockholm. 

3. Föreskrifter kungörs genom att det på kommunens digitala anslagstavla 

tillkännages att protokoll för de beslutade föreskrifterna har justerats. 

4. Beslutet gäller från kungörandet. 
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Föredragande borgarrådets synpunkter 

Ett stärkt trygghetsskapande och förebyggande arbete är högt prioriterade frågor för 

den rödgröna majoriteten. Därför ser jag positivt på förslaget om att införa 

alkoholförbud i norra och mellersta Högalid på västra Södermalm. 

Förslaget om att införa alkoholförbud i norra och mellersta Högalid ger både polis 

och socialförvaltning bättre förutsättningar att arbeta förebyggande, för att minska 

den missbruksrelaterade problematiken i området. Det är en viktig åtgärd för öka 

tryggheten i området och minska antalet brott och ordningsstörningar, men behöver 

kombineras med andra sociala insatser för att komma åt missbruksproblematiken och 

vidare spridningseffekter.   

Missbruksproblematiken i närområdet är ett välkänt och omfattande problem, trots att 

staden sedan ett flertal år tillbaka vidtagit en mängd olika åtgärder för att stävja den 

negativa utvecklingen. Förra året utvidgade vi förbudet mot att förtära alkohol till 

Tantolunden och Drakenbergsparken i syfte att stärka det trygghetsskapande och 

förebyggande arbete. Vi kan konstatera att både stadsdelsförvaltningen och polisen 

menar att förbudet varit framgångsrikt, men att det också inneburit vissa 

spridningseffekter. Det åtgärdar vi nu genom att utöka alkoholsförbudsområdet 

kombinerat med insatser för ett stärkt socialt arbete i området.  

Det här förslaget är en motiverad åtgärd för att ge polisen bättre förutsättningar att 

arbeta förebyggande tillsammans med staden och lokalsamhället för att fler 

stockholmare och besökare ska känna sig trygga i närområdet. I övrigt hänvisar jag 

till stadsledningskontorets tjänsteutlåtande.  

Bilaga 

Karta över föreslaget alkoholförbudsområde Högalid, dnr KS 2023/1430-1.2 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

Reservation av borgarråden Christofer Fjellner, Dennis Wedin och Andréa Hedin 

(alla M) enligt följande. 

Vi föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Att delvis bifalla förslag om alkoholförbud i stadsdelsområdena norra och 

mellersta Högalid på västra Södermalm, i enlighet med förslag från 

Södermalms stadsdelsnämnd 

2. Att därutöver anföra 

Vi ställer oss bakom förslaget att alkoholförbudet bör utökas geografiskt. Däremot 

anser vi att tiderna för alkoholförbudet bör ändras. Vi anser att tiden för 

alkoholförbudet i konsekvensens namn bör vara densamma som en enig 
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stadsdelsnämnd införde i Tantolunden och Drakenbergsparken under förra 

mandatperioden, d.v.s. mellan klockan 00:00 – 14:00. 

Det offentliga rummet är nämligen till för alla medborgare. Det bör vara möjligt för 

skötsamma boende och besökare till Södermalms många attraktiva och välbesökta 

parker att kunna dricka medhavd alkohol mellan klockan 14:00 – 00:00. 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar enligt föredragande borgarråds förslag.  

Stockholm den 6 mars 2024 

Karin Wanngård 

Kommunstyrelsens ordförande 

Reservation av Annika Friberg, Jonas Nilsson och Kristina Lutz (alla M) enligt 

följande. 

Vi föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Att delvis bifalla förslag om alkoholförbud i stadsdelsområdena norra och 

mellersta Högalid på västra Södermalm, i enlighet med förslag från 

Södermalms stadsdelsnämnd 

2. Att därutöver anföra 

Vi ställer oss bakom förslaget att alkoholförbudet bör utökas geografiskt. Däremot 

anser vi att tiderna för alkoholförbudet bör ändras. Vi anser att tiden för 

alkoholförbudet i konsekvensens namn bör vara densamma som en enig 

stadsdelsnämnd införde i Tantolunden och Drakenbergsparken under förra 

mandatperioden, d.v.s. mellan klockan 00:00 – 14:00. 

Det offentliga rummet är nämligen till för alla medborgare. Det bör vara möjligt för 

skötsamma boende och besökare till Södermalms många attraktiva och välbesökta 

parker att kunna dricka medhavd alkohol mellan klockan 14:00 – 00:00. 

Vidare anser vi att staden bör överväga att börja använda Malmömodellen, vilken 

innebär att om förtäring föranleder olägenhet i fråga om ordning och nykterhet så får 

polisen ingripa.  

Modellen skulle ge polisen möjlighet att avgöra vilka som ska få dricka ute i 

parkerna. Det skulle då bli prioriterat att ingripa mot människor som stör och skapar 

otrygghet, samtidigt som ett man undviker förbud som missgynnar en levande 

stadsmiljö. 
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Reservation av Kristin Jacobsson (C) enligt följande. 

Jag föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Att avslå kommunstyrelsens förslag till beslut 

2. Att uppdra åt Södermalms stadsdelsnämnd, i enlighet med det som anförs 

nedan, att återkomma till nämnden med förslag på förstärkta trygghetsinsatser 

i norra och mellersta Högalid samt systematiska sociala insatser riktade mot 

den grupp personer med missbruksproblem som vistas i området 

3. Att därutöver anföra följande 

Vi kan aldrig acceptera eskalerande otrygghet i lokalsamhällen där människor bor, 

barn växer upp, besökare vistas eller företagare driver sin verksamhet. Vi kan inte 

heller acceptera att samhället i stort ger upp att hjälpa individer som lever i långvarigt 

missbruk. Därför behöver vi lösa två problem samtidigt: Otryggheten i Högalid och 

att en grupp människor som vistas på Södermalm och har mycket allvarliga 

missbruksproblem inte nås av insatser som kan minska problemen och bidra till en 

permanent bättre tillvaro.  

Samtidigt som ett alkoholförbud i Högalid på kort sikt kan bidra till ökad trygghet 

just där, visar erfarenheterna från motsvarande lösning i Tanto från våren 2023 att 

grundproblemet, det vill säga att människor lever i misär och missbruk utan att nås av 

rätt stödinsatser, inte blir löst utan förflyttas. Det framgår av både polisens uttalanden 

i lokaltidningen Mitt i Södermalm och av tjänsteutlåtandet att ”befarade 

förflyttningseffekter” har uppkommit. Även med ett förbud i Högalid från våren 2024 

kommer vissa ”individer sannolikt söka sig till andra områden” enligt 

tjänsteutlåtandet. Med andra ord kan vi förvänta förslag om alkoholförbud i 

ytterligare ett område på Södermalm under hösten 2024, med implementering våren 

2025.  

Att förbjuda saker för kollektivet, som ett glas vin eller en öl till picknicken, för att 

komma åt några få individer som begår brottsliga handlingar, kan ibland vara rätt – 

men det ska inte vara ett enkelt val. Trygghet skapas också av folkliv och rörelse och 

många ögon som ser det som händer runt om i vår stad. Begränsningar kan därför ha 

kontraproduktiva effekter som behöver beaktas.  

Även polisen pekar på att verktygen fattas för att lösa själva grundproblemet: 

Samhället förmår inte att hjälpa en grupp människor som lever i missbruk, med 

psykisk ohälsa och delvis i misär, och som i lång tid har uppehållit sig på Södermalm. 

I stället flyttar man dessa människor runt i stadsdelsområdet. Det här är en grupp 

individer som samhället på många sätt lämnat vind för våg och gett upp. Nu måste vi 

göra allt vi kan för att lösa grundproblemet. Vi kan inte flytta runt utsatta människor 

till ännu ett nytt ställe i stadsdelen varje år – då är gruppen snart tillbaka i Tanto.  

Oberoende av vilket beslut staden fattar om alkoholförbud, vill vi därför att 

stadsdelen, polisen och andra aktörer kraftsamlar kring ett nytt projekt som innehåller 
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både förstärkta trygghetsinsatser i norra och mellersta Högalid och förstärkta och 

systematiska sociala insatser riktad mot den grupp personer med missbruksproblem 

som vistas i området. Det kan bland annat handla om:  

 Utökat polisnärvaro och en återställning av satsningen på ordningsvakter  

 Förstärkt satsning på mobil personal inom socialtjänsten  

 Förstärkt satsning på nattvandrare  

 Förstärkt satsning på aktiviteter i området, i samarbete med civilsamhället och 

näringslivet  

 Se över utrymmet för fler insatser inom ramen av lagen om vård av 

missbrukare (LVM), dvs. överväga tvångsvård i fler fall  

 Förstärkt specialistkompetens i socialtjänsten och etablering av en 

specialistgrupp med ansvar (enbart) för de individer det handlar om  

 Förstärkt systematiskt samarbete med hälso- och sjukvården, främst den 

regionalt finansierade missbruksvården, samt med andra stadsdelar och 

kommuner där personer i målgruppen är folkbokförda  

Ersättaryttrande av Nike Örbrink (KD) som är likalydande med Moderaternas 

reservation i kommunstyrelsen.  
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Ärendet 

Södermalms stadsdelsnämnd har tagit emot en skrivelse från lokalpolisområde 

Södermalm (LPO Södermalm) som beskriver situationen i området Högalid på västra 

Södermalm. Mot bakgrund av det som framgår i underlaget föreslår LPO Södermalm 

ett alkoholförbud i stadsdelsområdena norra och mellersta Högalid mellan klockan 

07:00 och 19:00. 

Södermalms stadsdelsnämnd bedömer att ett alkoholförbud inom området är ett 

viktigt komplement för att arbetet med brottsförebyggande- och trygghetsskapande 

insatser ska få genomslag. Södermalms stadsdelsnämnd har ett pågående arbete för 

att den öppna drogscenen på Västra Södermalm ska upphöra. Arbetet innefattar ett 

flertal åtgärder såsom det socialt uppsökande arbetet, platsaktivering, 

trygghetsinvesteringar i stadsmiljön samt nära samverkan med ett stort antal 

samverkanspartners i närområdet. 

Det föreslagna området för förbud att förtära alkohol omfattar delar av 

stadsdelsområdena norra respektive mellersta Högalid. 

Alkoholförbudsområdets avgränsningar: 

 Norr: Högalidsgatan mellan Varvsgatan och Långholmsgatan. 

 Öst: Varvsgatan. 

 Syd: Hornsbruksgatan mellan Varvsgatan och Borgargatan. 

 Väst: Borgargatan mellan Hornsbruksgatan och Högalidsgatan. 

Alkoholförbudsområdet föreslås även omfatta: Högalidstunneln mellan 

Drakenbergsgatan och Hornsbruksgatan, samt Högalidsspången mellan 

Högalidsparken och Tobaksspinnargatan. 

Bilaga 1 visar en kartbild över föreslaget alkoholförbudsområde. 

I norra och mellersta Högalid ligger en öppen drogscen. Den öppna drogscenen 

innebär att det sker narkotikaförsäljning i området och narkotikabruk sker inte sällan 

öppet. Akuta sjukdomsfall med anledning av överdosering av narkotika förekommer. 

En stor grupp personer med missbruksproblem uppehåller sig i området. Majoriteten 

bedöms av polisen vara blandmissbrukare där alkohol främst blandas med amfetamin, 

cannabis och narkotikaklassade läkemedel. Missbrukets konsekvenser är påtagliga i 

området såsom vålds- och fridsbrott, ordningsstörningar av olika slag och 

tillgreppsbrott. 

Samverkan Stockholmsregionen (SSR), koordinerar arbetet mot regionens öppna 

drogscener och gav 2022 uppdrag åt LPO Södermalm och Södermalms 

stadsdelsförvaltning att inleda ett gemensamt arbete för att västra Södermalm inte ska 

betecknas som en öppen drogscen. Ett led i arbetet mot den öppna drogscenen var det 

utvidgade förbudet mot att förtära alkohol i Tantolunden och Drakenbergsparken som 

infördes våren 2023. Den tidigare begränsningen gällde mellan klockan 00:00 och 
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07:00 och efter utvidgningen är det inte tillåtet med alkoholförtäring mellan klockan 

00:00 och 14:00. Det utvidgade förbudet bedöms ha haft avsedd effekt, men tidigare 

befarade förflyttningseffekter har uppkommit. Delar av gruppen blandmissbrukare 

som vistades i Tantolunden och Drakenbergsparken uppehåller sig nu i 

Högalidsparken, på Hornsbruksgatan och anslutande gator och gångstråk där det inte 

råder något förbud mot alkoholförtäring. 

LPO Södermalm bedömer att ett förbud mot att förtära alkohol i Högalid är ett 

väsentligt led i arbetet för att västra Södermalm inte ska betecknas som en öppen 

drogscen. Med ett förbud att förtära alkohol i Högalid kommer polisen kunna ha 

betydligt större möjlighet att agera och därmed uppnå önskade positiva effekter på 

platsen. Forskning visar att med riktade, fokuserade åtgärder mot en plats tenderar de 

positiva effekterna även påverka angränsande områden, vilka är större än spridningen 

av problemen. LPO Södermalm kommer att motverka negativa förflyttningseffekter 

och samverka med angränsande lokalpolisområden och stadsdelsnämnder för att 

förebygga eventuella överflyttningar av problematiken till andra delar av 

stadsdelsnämndsområdet eller staden. 

Södermalms stadsdelsnämnd har till kommunfullmäktige hemställt förslag till 

ändringar i de allmänna ordningsföreskrifterna för Stockholms kommun för 

godkännande.  

Södermalms stadsdelsnämnd 

Södermalms stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 14 december 2023 

följande. 

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden föreslår kommunfullmäktige att 

besluta att införa ett alkoholförbud i stadsdelsområdena norra och mellersta 

Högalid mellan klockan 07:00 - 19:00 genom att förändra den Allmänna lokala 

ordningsföreskriften i Stockholm, KFS 2022:15 15 §. 

Reservation av Lars Rottem Krangnes (C), se Reservationer m.m. 

Särskilt uttalande av Anders Göransson m.fl. (S), Charlotte Lilja Pittuco m.fl. (V) och 

Magnus Palm (MP), se Reservationer m.m. 

Södermalms stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 24 november 2023 

har i huvudsak följande lydelse. 

Förvaltningen delar LPO Södermalms uppfattning gällande problematiken i 

områdena norra och mellersta Högalid på västra Södermalm. Den ökande 

missbruksrelaterade problematiken, kombinerat med avsaknaden av alkoholförbud i 

området, medför ökad risk för brott, våldshandlingar och ordningsstörningar och 

därmed ökad otrygghet hos medborgarna. Framförallt ser förvaltningen att den 

ökande missbruksrelaterade problematiken kan påverka otryggheten hos barn och 

ungdomar då det finns flera skolor och andra verksamheter riktade till denna 

målgrupp inom området. Det är viktigt att barn och ungdomar kan ta sig till och från 
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skola och aktiviteter på ett tryggt och säkert sätt. Problematiken har lyfts i olika 

trygghetsundersökningar samt i dialog med elevrepresentanter inom förvaltningens 

ungdomsråd. Det utökade alkoholförbudet i Tanto bedöms har dämpat graden av 

alkohol och blandmissbruk i parkmiljön. Förvaltningen och polisen har sett vissa 

förflyttningseffekter då koncentrationen av missbruk har ökat, från redan tidigare 

höga nivåer, i området runt Högalidsparken. Forskningen kring brottsförebyggande 

åtgärder visar på att för varje förflyttning som görs så minskas problematiken. 

Förvaltningen avser att fortsätta med kompletterande brottsförebyggande- och 

trygghetsskapande åtgärder i Västra Södermalm för att möta eventuella andra 

förflyttningseffekter. Bland annat deltar förvaltningen i samverkansformen ”Effektiv 

samverkan för trygghet”. Förvaltningens trygghetssamordnare, lokalpolisen, 

trafikkontoret, ordningsvakter, fastighetsägare och företagare träffas regelbundet och 

initierar insatser och åtgärder för att öka tryggheten och minska brottsligheten i 

området. Arbetet med trygghetsskapande insatser på västra Södermalm som klassas 

som öppen drogscen fortsätter för att problematiken i området ska upphöra alternativt 

få minskad negativ effekt på brottsligheten samt att boende, besökare och verksamma 

ska uppleva platsen som trygg. En bra och stark samverkan har byggts upp med såväl 

lokala aktörer (föreningar, bostadsbolag, boende och näringsidkare) som med 

kriminalvård, Region Stockholm och andra vårdgivande organisationer. Det 

uppsökande arbetet fortsätter och sker i tät samverkan med lokalpolisen och 

socialförvaltningens uppsökarteam. Vidare planeras trygghetsskapande åtgärder kring 

Hornsbruksgatan och i tunneln under Hornsgatan. Förvaltningen genomför även 

slyröjningsinsatser i området. 

Förvaltningen delar lokalpolisens uppfattning att ett alkoholförbud i 

stadsdelsområdena norra och mellersta Högalid kan dämpa den missbruksrelaterade 

problematiken i området. Ett alkoholförbud skulle vara en preventiv åtgärd som kan 

möjliggöra ett effektivt och riktat arbete mot gruppen med beroendeproblematik för 

Polisen och därmed förbättra tryggheten i området. Sammantaget bedömer 

förvaltningen att ett alkoholförbud inom området är ett viktigt komplement för att 

arbetet med brottsförebyggande- och trygghetsskapande insatser ska få genomslag. 

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden föreslår kommunfullmäktige att besluta 

att införa ett alkoholförbud i stadsdelsområdena norra och mellersta Högalid mellan 

klockan 07:00 - 19:00 genom att förändra den Allmänna lokala ordningsföreskriften i 

Stockholm, KFS 2022:15 15 §.  

Jämställdhetsanalys 

Generellt upplever sig kvinnor boende i stadsdelsområdet mindre trygga än männen. 

Utfallet av upplevd trygghet 2023 var 90 procent hos män och 79 procent hos 

kvinnor. Detta resultat finns inte specificerat för enskilda områden, såsom Högalid, 

utan är ett övergripande resultat för stadsdelsområdet som helhet. En anledning skulle 

kunna vara att kvinnor i högre utsträckning än män möjligen påverkas av oroligheter 

kopplad till platser som klassas som öppna drogscener. Förändringen i och med det 

föreslagna alkoholförbudet bedöms kunna ge effekter på upplevd trygghet hos både 
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kvinnor och män men kanske kan tänkas bidra till mindre skillnader mellan könen när 

det kommer till upplevd trygghet. Förvaltningen fortsätter analysera utfall av upplevd 

trygghet ur ett jämställdhetsperspektiv. Arbetet med trygghetsskapande åtgärder i 

syfte att flickor och kvinnor ska känna sig tryggare i stadsmiljön fortsätter. 

Remissammanställning 

Ärendet har initierats av Södermalms stadsdelsnämnd och remitterats till 

stadsledningskontoret. 

Stadsledningskontoret 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 12 januari 2024 har i huvudsak 

följande lydelse. 

Stockholms offentliga rum ska vara av hög kvalitet och erbjuda parker och torg som 

är inbjudande och levande. Trygghets- och trivselskapande insatser genomförs 

regelbundet i stadens miljöer för att göra dessa till attraktiva och trevliga platser att 

vistas i för både besökare och boende i området. Stadsledningskontoret anser att 

hemställan ligger i linje med kommunfullmäktiges budget och intentioner inom 

verksamhetsområdet. 

Stadsledningskontoret anser att det föreslagna alkoholförbudet i norra och mellersta 

Högalid på västra Södermalm är väl motiverat.  

Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige 

godkänner ändringar av de allmänna lokala ordningsföreskrifterna för Stockholms 

kommun, vad gäller 15 § och bilaga 9 i enlighet med Södermalms stadsdelsnämnds 

förslag. 

Beslutet börjar gälla från och med att det på kommunens digitala anslagstavla 

tillkännages att protokollet för de beslutade föreskrifterna har justerats. 
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Reservationer m.m. 

Södermalms stadsdelsnämnd 

Reservation av Lars Rottem Krangnes (C) 

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut 

2. Att uppdra åt förvaltningen, i enlighet med det som anförs nedan, att 

återkomma till nämnden med förslag på förstärkta trygghetsinsatser i norra 

och mellersta Högalid samt systematiska sociala insatser riktade mot den 

grupp personer med missbruksproblem som vistas i området  

3. Att därutöver anföra följande: 

Vi kan aldrig acceptera eskalerande otrygghet i lokalsamhällen där människor bor, 

barn växer upp, besökare vistas eller företagare driver sin verksamhet. Vi kan inte 

heller acceptera att samhället i stort ger upp att hjälpa individer som lever i långvarigt 

missbruk. Därför behöver vi lösa två problem samtidigt: Otryggheten i Högalid och 

att en grupp människor som vistas på Södermalm och har mycket allvarliga 

missbruksproblem inte nås av insatser som kan minska problemen och bidra till en 

permanent bättre tillvaro. 

Samtidigt som ett alkoholförbud i Högalid på kort sikt kan bidra till ökad trygghet 

just där, visar erfarenheterna från motsvarande lösning i Tanto från våren 2023 att 

grundproblemet, det vill säga att människor lever i misär och missbruk utan att nås av 

rätt stödinsatser, inte blir löst utan förflyttas. Det framgår av både polisens uttalanden 

i lokaltidningen Mitt i Södermalm och av tjänsteutlåtandet att ”befarade 

förflyttningseffekter” har uppkommit. Även med ett förbud i Högalid från våren 2024 

kommer vissa ”individer sannolikt söka sig till andra områden” enligt 

tjänsteutlåtandet. Med andra ord kan vi förvänta förslag om alkoholförbud i 

ytterligare ett område på Södermalm under hösten 2024, med implementering våren 

2025. 

Att förbjuda saker för kollektivet, som ett glas vin eller en öl till picknicken, för att 

komma åt några få individer som begår brottsliga handlingar, kan ibland vara rätt – 

men det ska inte vara ett enkelt val. Trygghet skapas också av folkliv och rörelse och 

många ögon som ser det som händer runt om i vår stad. Begränsningar kan därför ha 

kontraproduktiva effekter som behöver beaktas. Även polisen pekar på att verktygen 

fattas för att lösa själva grundproblemet: Samhället förmår inte att hjälpa en grupp 

människor som lever i missbruk, med psykisk ohälsa och delvis i misär, och som i 

lång tid har uppehållit sig på Södermalm. I stället flyttar man dessa människor runt i 

stadsdelsområdet. Det här är en grupp individer som samhället på många sätt lämnat 

vind för våg och gett upp. Nu måste vi göra allt vi kan för att lösa grundproblemet. Vi 

kan inte flytta runt utsatta människor till ännu ett nytt ställe i stadsdelen varje år – då 

är gruppen snart tillbaka i Tanto. Oberoende av vilket beslut staden fattar om 

alkoholförbud, vill vi därför att stadsdelen, polisen och andra aktörer kraftsamlar 
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kring ett nytt projekt som innehåller både förstärkta trygghetsinsatser i norra och 

mellersta Högalid och förstärkta och systematiska sociala insatser riktad mot den 

grupp personer med missbruksproblem som vistas i området. Det kan bland annat 

handla om  

 Utökat polisnärvaro och en återställning av satsningen på ordningsvakter  

 Förstärkt satsning på mobil personal inom socialtjänsten  

 Förstärkt satsning på nattvandrare 

 Förstärkt satsning på aktiviteter i området, i samarbete med civilsamhället och 

näringslivet  

 Se över utrymmet för fler insatser inom ramen av lagen om vård av 

missbrukare (LVM), dvs. överväga tvångsvård i fler fall 

 Förstärkt specialistkompetens i socialtjänsten och etablering av en 

specialistgrupp med ansvar (enbart) för de individer det handlar om 

 Förstärkt systematiskt samarbete med hälso- och sjukvården, främst den 

regionalt finansierade missbruksvården, samt med andra stadsdelar och 

kommuner där personer i målgruppen är folkbokförda 

Särskilt uttalande av Anders Göransson m.fl. (S), Charlotte Lilja Pittuco m.fl. 

(V) och Magnus Palm (MP) 

Vi delar förvaltningens syn att det kan vara klokt att införa ett förbud under dagtid i 

Högalidsparken. Stadsmiljön är vårt gemensamma vardagsrum, där ska alla känna sig 

välkomna och trygga. 

När frågan om ett utökat alkoholförbud i Tanto/Drakenberg var uppe för beslut i 

nämnden 2022 önskade vi en utvärdering av förbudets effekter och frågan väcktes om 

eventuella spridningseffekter till andra delar av både Södermalm och staden. Vi kan 

konstatera att både stadsdelen och polisen menar att förbudet varit framgångsrikt, 

men att det också inneburit vissa spridningseffekter. Det senare har bland annat 

påverkat en del barns väg till och från skolan, vilket är en viktig aspekt i det här 

sammanhanget. För att utveckla och skapa en tryggare stadsmiljö i närområdet har vi 

bland annat startat projektet Sommar i Tanto. Projektet syftar till att öka tryggheten 

samt minska förekomsten av narkotikamissbruk och försäljning i området. Vägen dit 

går genom att befolka det offentliga rummet och arbeta socialt förebyggande. Därför 

har vi utvecklat samarbeten med lokalsamhället/söderborna, med polis, Region 

Stockholm och övriga delar av samhället. En del av satsningen har fokus på att bistå 

dem som missbrukar med att få ordning på sin tillvaro. Det här är ett långsiktigt 

arbete som måste fortsätta. Enbart förbud leder inte bort alla problem. 

Avslutningsvis, alkoholförbud är ett av flera verktyg. Där kombinationen av flera 

olika insatser ofta är det som ger framgång. Och vad vi gör, vilka medel vi väljer, 

måste noga prövas vid varje enskilt tillfälle. 
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